
Zápis z 2. zasedání Akademického senátu FIM UHK ze dne 28. 4. 2008 

 
Přítomni: Bureš Vladimír, Havlík Martin, Kozel Tomáš, Malý Filip, Milková Eva, Pražák Pavel, 

Vejsadová Alena 

Hosté:  Hynek Josef, Janeček Václav, Poulová Petra, Valová Věra 

Omluveni: Košťál Ondřej, Mohelská Hana 

 

 

Program: 

1. Zahájení 

2. Výroční zpráva o činnosti FIM UHK za rok 2007 

3. Výroční zpráva o hospodaření FIM UHK za 2007 

4. Rozpočet FIM UHK na rok 2008 

5. Různé 

 

Průběh jednání: 

 

Bod 1: Zahájení 

Předseda AS zahájil jednání, seznámil přítomné s navrženým programem a požádal o případné 

návrhy na změnu programu schůze, či jeho doplnění. 

Ing. Valová požádala o možnost přednostně projednat zprávu o hospodaření a rozpočet. Nikdo z 

přítomných proti tomu nic nenamítal.  

Upravený program schůze: 

1. Zahájení 

2. Výroční zpráva o hospodaření FIM UHK za 2007 

3. Rozpočet FIM UHK na rok 2008 

4. Výroční zpráva o činnosti FIM UHK za rok 2007 

5. Různé 

 

Bod 2: Výroční zpráva o hospodaření FIM UHK za rok 2007 

Předseda AS předal slovo tajemnici fakulty Ing. Valové, která přítomné seznámila se zprávou. 

Fakulta skončila hospodaření s kladným hospodářským výsledkem. Fakulta se spolupodílela na 

financování výstavby, podařilo se zvýšit příjmy z hlavní činnosti (např. za akreditované kurzy, 

přijímací řízení, konference). I přes neměníci se normativ na studenta došlo i k mírnému nárůstu 

průměrných mezd zaměstnanců. 

 

Diskuse:   

Doc. Milková – Fakulta se spolupodílela na financování výstavby. V jakém poměru byly příspěvky 

všech složek UHK a jak se bude postupovat v pokračování výstavby dalších budov v areálu Na 

soutoku? 

Doc. Hynek – Univerzita se celkem podílela 80 mil. Kč, z toho FIM 16 mil. a např. PdF 12 mil. Dá 

se předpokládat, že na podobném principu by se financovala i další výstavba v areálu. 

Hlasování: 7 pro – 0 proti 

Zpráva o hospodaření byla schválena jednomyslně 

 

Bod 3: Rozpočet FIM UHK na rok 2008 

Předsedající předal slovo Ing. Valové, která představila návrh rozpočtu FIM a informovala AS FIM, 

že jednání o rozpočtu byla složitá avšak velmi korektní. Zásadním problémem při jeho sestavování 

byla nečekaná změna pravidel financování nárůstu počtu studentů oproti předchozím rokům. Bylo 

znemožněno např. vzájemné započítávání nadlimitních počtů studentů bc. studia a studií 

magisterských. Díky tomu celá univerzita oproti použití minulé metodiky přišla o cca 9,5 mil Kč. 

Dále se snížila dotace na absolventy a to o 2500,- Kč na jednoho studenta. Fakultě se zvyšují i 



podíly příspěvků na společné rektorátní útvary, zejména z důvodu přestěhování na novou budovu, 

která vzhledem k větším prostorům vyžaduje vyšší náklady na provoz. To je však vykoupeno 

mnohem příjemnějším, prostornějším a modernější prostředím pro celou fakultu. Mzdy budou 

zachovány minimálně ve výši loňského roku. Pokud vzniknou nějaké rezervy pak budou využity na 

dofinancování mezd vzhledem k rostoucí inflaci. 

 

Hlasování:  7 pro – 0 proti 

Návrh rozpočtu byl schválen jednomyslně. 

 

Bod 4: Zpráva o činnosti fakulty za rok 2007 

Mgr. Kozel předal slovo paní proděkance Dr. Poulové, která přednesla zprávu o činnosti fakulty. 

Zpráva byla vypracována podle metodiky a ve struktuře požadované MŠMT. K 31. 10. 2007 měla 

fakulta 2246 studentů, studia úspěšně ukončilo 449 studentů a celkem 279 studentů ukončilo studia 

neúspěšně. Proběhla řada kurzů Institutu dalšího vzdělávání. Fakulta spolupracuje s více než 75 

firmami. Zvýšila se kvalifikační struktura zaměstnanců a fakulta získala práva k profesorskému 

řízení v oboru Systémové inženýrství a informatika. Dále byla prohlubována výuka s podporou 

eLearningu, v rámci které byly nabídnuty i e-Předměty partnerských vysokých škol. Studenti měli 

možnost vycestovat na stipendijní pobyty do zemí EU a na Tchaj-wan, řada zahraniční studentů 

absolvovala svoji stáž na FIM. Fakulta uspořádala řadu konferencí (ICMT, HED, seminář a soutěž 

eLearning, ...).  

Diskuse: Ing. Bureš: Jaké jsou hlavní důvody studijní neúspěšnosti? 

Doc. Janeček: Neúspěšnost roste jednak s rostoucím počtem studentů a dále byla ovlivněna větším 

podílem přijatých studentů kombinované formy (zejména aplikovaná informatika), u nichž je 

tradičně neúspěšnost vyšší. Ročně roste neúspěšnost cca o 20 studentů. Zatím se nejedná o vážný 

problém a pohybujeme se na úrovni srovnatelné s ostatními školami podobného zaměření.  

Doc. Hynek: V žádném případě nechce fakulta snižovat své nároky na studenty, aby uměle 

neúspěšnost snižovala.  

 

Hlasování:  7 pro – 0 proti 

Zpráva o činnosti fakulty byla schválena jednomyslně 

 

Bod 5: Různé 

(a) A. Vejsadová: ACSA nabízí studentům školení z oblasti vysokoškolské legislativy. Po 

dohodě s vedením fakulty lze tato školení studentů proplácet. 

(b) A. Vejsadová: Dotaz na principy a kritéria výběrových řízení na stipendijní pobyty. 

Dr. Poulová vysvětlila stávající model a nabídla další diskusi, např. i nad návrhy SK. Bude 

zpracován přehled o zájmu o pobyty dle jednotlivých oborů studia i zaměření stáží. 

(c) A. Vejsadová: Bylo by možné využít krabice po stěhování PC pro projekt SK třídění odpadu 

na kolejích?  

Dr. Poulová: Po stěhování FIM budou standardní kartonové krabice použity na stěhování 

dalších dvou útvarů UHK. Ty tedy pravděpodobně nebudou využitelné. Obaly od PC by 

teoreticky bylo možné po dohodě získat. Dr. Pražák a Ing. Bureš zprostředkují kontakt na 

odpovědnou osobu z ÚIS. 

(d) Dr. Poulová seznámila AS s záměrem kvestora Ing. Klika jednat o možnostech stravování v 

SOÚ poblíž objektu společné výuky. 

(e) Dr. Poulová upozornila, že stále ještě 435 studentů nepožádalo o vydání a tudíž nemá 

průkaz studenta, což může způsobit vážné problémy při vstupu do nové budovy. Po dohodě 

budou studenti e-mailem upozorněni. 

 

 



Usnesení: 

Akademický senát Fakulty informatiky a managementu UHK schvaluje: 

1. Zprávu o činnosti FIM UHK za rok 2007 

2. Zprávu o hospodaření FIM UHK za rok 2007 

3. Rozpočet FIM UHK na rok 2007 

 

Hlasování o usnesení:  7 pro – 0 proti 

 

Usnesení bylo přijato jednomyslně. 

 

  

 Mgr. Tomáš Kozel, Ph.D. 

 předseda AS FIM 

 

Zapsal: Tomáš Kozel 


